
Naše země je rozložená a rozpadá se.
Společnost je nespokojená s tím, kdo jí
vládne a jak jí vládne, říká Václav Klaus
(VIDEO CZ, 33 min)
- CZ24 News | 21. listopadu 2022

ČESKO: Bývalý prezident Václav Klaus v pořadu Partie PLUS sepsul vládu Petra Fialy
(ODS). Hovořilo se také o smyslu Visegrádské čtyřky a o prezidentských volbách.

Česká společnost je v rozkladu a nespokojená s tím, kdo jí vládne. V Partii PLUS to uvedl bývalý
prezident Václav Klaus. Zkritizoval také přímou prezidentskou volbu a kandidáty, mezi kterými by
měl podle svých slov velký problém si vybrat. Vadí mu také představa, že budou v rámci kampaně
hovořit mimo jiné o fiskální politice, kde nemají žádné pravomoce.

V rámci vzpomínky na události 17. listopadu 1989 komentoval exprezident Václav Klaus současný
stav české společnosti, která není dobrý i kvůli úřadování Fialovy vlády:

„Země je rozložená. Je v rozkladu a rozpadá se. Společnost je nespokojená spíše s tím, kdo
a jak jí vládne. Nevěříme si navzájem a vláda tomu výrazně přispívá. A drahé Česko?
Dopustili jsme hrozivou inflaci, jednu z nejrychlejších a nejhorších v Evropě. Ty ceny jsou
strašlivě drahé, ale obecně není Česko drahou zemí. Inflace nás opravdu ničí, ta ale
nespadla z nebe. Někdo ji dopustil a dopustil ji politikou, která se vedla v předchozí
době,“ uvedl bývalý prezident.

Bohužel, na startovní listině kandidátů na prezidenta republiky podle Klause nefiguruje osobnost,
která by měla potenciál dát onu rozloženou společnost dohromady. „Mezi těmi kandidáty nemohu
volit, žádného svého favorita tam nemám. V prezidentské volbě by ohledně rozloženosti a
drahoty České republiky neměli žít v iluzích, že to je v pravomocích prezidenta, něco
takového v naší zemi vyřešit. Bylo by v tomto naprosto mystifikační, aby se prezidentští
kandidáti bičovali, aby nám říkali, jakou by zvolili měnovou a fiskální politiku. Oni do toho
nemají vůbec co mluvit. O tom rozhoduje vláda a centrální banka,“ míní Václav Klaus.

Postěžoval si také na samotnou přímou volbu prezidenta. „Zoufám si nad tím, že jsme přešli k
přímé volbě prezidenta. Dneska je naprosto evidentní, že to byl špatný nápad. Říká to
kdekdo z těch, kteří pro to tehdy zvedli ruku. Ale už je to nevratné. V tomto jsem z toho
velmi smutný,“ řekl.

Sám se chystá volit zřejmě až ve druhém kole. „Nebudu prozrazovat, v prvním kole budu mít
velký problém vybrat, kdo by byl mým kandidátem. To avizuji předem a hlasitě. Ale
nevylučuju, že bych mohl přijít do druhého kola, tam bych viděl větší, nebo menší zlo. Tam
vidím, že bych svůj hlas mohl hodit,“ sdělil.

Debatovalo se také o budoucnosti Visegrádské čtyřky. Předsedkyně Poslanecké sněmovny Markéta
Pekarová Adamová (TOP 09) i předseda Senátu Miloš Vystrčil (ODS) odmítli jednat se svými
maďarskými protějšky na jednání V4.
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„Visegradská čtyřka se schází na různých úrovních, na úrovni předsedů vlád, prezidentů či
parlamentního zastoupení. Jestli se náš parlament neumí dohodnout, vybrat, kdo by s kým
jednal a co by potvrdil…“ kroutil hlavou Klaus.

„Vítězoslavná Pekarová Adamová po volbách udělala první mediální výrok, brutálně
zaútočila na naše partnery ve V4, na Polsko a Maďarsko. Řekla, že to nemá smysl, když jsou
tam takoví partneři. Tak když se někdo teď z parlamentní úrovně vzteká, že Poláci tam
pošlou druhou garnituru, měli by si všichni spočíst, proč a jak to vzniklo,“ připomněl, že V4
smysl má, měla by pokračovat a zastupují ji demokraticky zvolení politici.

„Kdyby nás na jednání V4 měli reprezentovat lidé typu Pekarová Adamová, tak ta se
nemůže domluvit s nikým. Ale schůzky V4 na prezidentské úrovni byly vždy mimořádně
podnětné, spousta věci se dala diskutovat,“ věří Klaus, že tato jednání jsou užitečná věc. „Moc
bych prosil všechny české politiky, aby Visegradskou čtyřku neodmítali,“ vyzval.
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